
Protokół Nr LXII/18 
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 28 września 2018 roku 

 

Otwarcie obrad  - godz. 1514 

Zamknięcie obrad  - godz. 1747 

 

Ad. 1 

Obrady LXII sesji Rady Miejskiej w Radkowie otworzyła Z-ca Przewodniczącego RM witając 
radnych, sołtysów i przybyłych gości. 
 

Ad. 2 

Na podstawie listy obecności Z-ca Przewodniczącego RM stwierdziła, że obrady są 
prawomocne - w sesji uczestniczyło 12 radnych (lista obecności radnych, lista obecności 
sołtysów, gości zaproszonych oraz lista pracowników Urzędu Miasta i Gminy stanowią 
załączniki do protokołu). 

 

Ad. 3 

Na sekretarza obrad Z-ca Przewodniczącego RM powołała radnego Pawła Wielgusa. 

Ad. 4 

Z-ca Przewodniczącego RM - zapytała czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady 
Miejskiej z dnia 30 sierpnia 2018 roku. 
 
Nie wniesiono uwag do w/w protokołu i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem: 
Głosowało 12 radnych:  za - 12   przeciw - 0     wstrzymało się - 0. 

 
Ad. 5 

Z-ca Przewodniczącego RM - zapytała czy są uwagi i propozycje do dostarczonego radnym 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu). 

 
Burmistrz - wniósł o wprowadzenie do proponowanego porządku obrad w pkt. 5a o treści 
„Prezentacja przez zarząd spółki zamierzeń zagospodarowania złoża węgla kamiennego w 
Ścinawce Średniej Heddi 2”- Burmistrz dodał, że będzie to ważna inwestycja dla Gminy. 
Spółka przedstawi swoje zamierzenia do zagospodarowania złoża, które zostało objęte 
koncesją i dalej trwa procedura uformowania strony prawnej w zakresie posiadania gruntów  
po byłej kopalni gliny - cegielni. Niebawem rozpocznie się inwestycja i budowa zakładu 
przetwórczego a później nastąpi wydobycie węgla kamiennego Heddi 2 w Ścinawce Średniej 
w kierunku Ścinawki Górnej.   
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku obrad z uwzględnieniem zmiany 
zgłoszonej przez Burmistrza: 
Głosowało 12 radnych:           za - 12           przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 5a 
 
Z-ca Przewodniczącego RM przedstawiła przedstawicieli firmy Nexsano i Coal Holding.  
Poprosiła Pana Andrzeja Zibro dyrektora generalnego firmy Coal Holding o przedstawienie 
zamierzeń zagospodarowania złoża węgla kamiennego w Ścinawce Średniej Heddi 2. 



 
Andrzej Zibro - Dyrektor Generalny Firmy Coal Holding - przedstawił spółki działające przy 
projekcie oraz omówił projekt zagospodarowania złoża węgla kamiennego w Ścinawce 
Średniej Heddi 2. Wręczył na ręce Burmistrza młotek górniczy symbol górnictwa dla 
wszystkich mieszkańców Gminy. Podziękował radnym i mieszkańcom za wsparcie. 
 
Burmistrz podziękował za podarunek i wyróżnienie. Burmistrz czeka na inwestycje. 
 
Dariusz Wojciechowski - Prezes Firmy Nexsano Mineralis- poinformował, że złoże jest małe 
około 260 tys. ton i budowa kopalni nie będzie trwała długo. Budowa kopalni rozpocznie się w 
I kwartale 2019r. Podziękował wszystkim za współpracę.  
 
Andrzej Zibro - podziękował za modelowy przykład współpracy inwestora z lokalną 
społecznością, co odbierane jest pozytywnie przez firmy zewnętrzne w sektorze górniczym. 
 
B. Sobczyńska - poinformowała, że inwestycja wzbudza duże zainteresowanie mieszkańców. 
Zapytała, czy byłoby możliwe przedstawienie mieszkańcom przez firmy wizualizacji 
działalności kopalni.  
  
A. Zibro - poinformował, że będą działać zgodnie z naturą i wsłuchiwać się głos lokalnej 
społeczności. Dyrektor zagwarantował należytą staranność wsłuchiwania się w głos 
społeczeństwa i uwzględnienie tych głosów na etapie projektowania.  
 
D. Wojciechowski - wyjaśnił, że zakład będzie budowany na terenie byłej cegielni. Zakład 
będzie zajmował 1 ha, który będzie schowany za budynkiem cegielni aby zmniejszyć 
zapylenie i hałas. Praca w kopalni i załadunek węgla będzie odbywał się w porze dziennej. 
Węgiel będzie bardzo drobny co przy załadunku zmniejszy hałas.  
 
J. Gorczycki - zapytał na ile lat jest przewidziane wydobycie. 
 
A. Zibro - wyjaśnił, że na okres trzech lat. Okres może się przedłużyć o rok w zależności od 
wydobycia.  Projekt zlokalizowany w Nowej Rudzie przewiduje wydobycie na 20 lat. 
 
J. Gorczycki - uważa, że firmy powinny przedstawić projekt który pokaże jak w rzeczywistości 
będzie wszystko funkcjonowało. Wszystko słownie zostało ładnie powiedziane a 
rzeczywistość okazuje się inna.  
 
A. Zibro - wyjaśnił, że projekt nie uzyskałby wszystkich pozwoleń do koncesji na wydobycie 
gdyby nie były zgodne z prawem górniczym i geologicznym oraz w zgodzie z naturą. Zaprosił 
radnego do zapoznania się z dokumentacją.  
 
J. Gorczycki - zapytał, gdzie będzie przerabiany węgiel. 
 
A. Zibro - będzie przerabiany w Ścinawce Średniej 
 
Burmistrz - stwierdził, że problem jest istotny bo zrujnowanie własnego regionu na okres 
trzech lat nie ma sensu. Gmina dokonała wielkich zmian planistycznych aby kopalnia powstała 
i dlatego, że Pan Wojciechowski zapewnił, że istotą całego przedsięwzięcia planistycznego 
jest fakt iż powstaje wielka kopalnia w Nowej Rudzie. Kopalnia mała rozruchowa 
zabezpieczająca zakład przetwórczy miała być zapleczem wytwórczym węgla dla wielkiej 
kopalni. Jeżeli nie będzie takiej gwarancji i nie będzie to realizowane w taki sposób 
planistyczny, że ta inwestycja będzie zetapizowana i rozpisana na kolejne etapy z 
uwzględnieniem budowy w Ścinawce Średniej to społeczeństwo będzie zadawać pytania. 
Gwarancją na to, że będzie kopalnia, która na złoże uzyskała koncesje i będzie zakład 
przetwórczy ale nie na okres trzech lat. Sesje są otwarte i można przedłożyć plan i gwarancje, 



zapewnić, że Gmina jest mniejszym organizmem ale przytulonym przez dużą kopalnię Nowa 
Ruda - Słupiec.  
 
A. Zibro - złożył publiczną deklarację że wybuduje zakład wzbogacania węgla kamiennego w 
rejonie Ścinawka Średnia dla głównego ciągu technologicznego w Nowej Rudzie co najmniej 
na najbliższe 20 lat. 
 
D. Wojciechoski - poinformował, że budowa zakładu będzie trwała rok, wydobycie węgla  
będzie trwało trzy lata i posprzątanie zakładu dwa lata.  Zatrudnienie w kopalni Heddi 2 to 
okres 5-6 lat, gdzie ludzie zostaną wykwalifikowanymi górnikami a po zamknięciu kopalni w 
Ścinawce Średniej przejdą do następnej kopalni. Do Gminy przez wiele lat będą wpływały 
pieniądze.  
 
Burmistrz - zaproponował połączcie sił i wspólne podejmowanie decyzji aby razem w tym 
uczestniczyć  wówczas inwestycja się powiedzie.   
 
J. Gorczycki - zapytał, czy będzie to kopalnia szybowa czy upadowa.  
 
D. Wojciechowski - odpowiedział, że będzie to zakład przeróbczy. 
 
J. Gorczycki - zapytał, czy zakład przeróbczy w Ścinawce Średniej  będzie zakładem 
przeróbczym dla kopalni Nowa Ruda. 
 
D. Wojciechowski - odpowiedział, że tak. 
 
O godz. 1604 Z-ca Przewodniczącego RM ogłosiła przerwę. 
O godz. 1617 Z-ca Przewodniczącego RM wznowiła obrady. 
 
 
Ad. 6 i Ad. 7 

 
Z-ca Przewodniczącego RM - poinformowała, że Komisje RM na swoim posiedzeniu 
szczegółowo zapoznały się z informacją o przebiegu wykonania budżetu gminy Radków za I 
półrocze 2018 roku oraz o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Radków, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć. Poprosiła o przedstawienie opinii Komisji 
RM: 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała informację o przebiegu wykonania 
budżetu gminy Radków za I półrocze 2018 roku oraz o kształtowaniu się Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Radków, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć. 
 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
informację o przebiegu wykonania budżetu gminy Radków za I półrocze 2018 roku oraz o 
kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radków, w tym o przebiegu 
realizacji przedsięwzięć. 
 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała informację o przebiegu wykonania budżetu gminy Radków za I półrocze 2018 
roku oraz o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radków, w tym o 
przebiegu realizacji przedsięwzięć. 
 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
informację o przebiegu wykonania budżetu gminy Radków za I półrocze 2018 roku oraz o 
kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radków, w tym o przebiegu 
realizacji przedsięwzięć. 



 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała informację o przebiegu wykonania 
budżetu gminy Radków za I półrocze 2018 roku oraz o kształtowaniu się Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Radków, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć. 
 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała informację o 
przebiegu wykonania budżetu gminy Radków za I półrocze 2018 roku oraz o kształtowaniu się 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radków, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć. 
   
Z-ca przewodniczącego RM - zapytała, czy radni mają pytania do informacji o przebiegu 
wykonania budżetu gminy Radków za I półrocze 2018 roku i do informacji o kształtowaniu się 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radków, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć. 
Nikt z radnych nie miał pytań.  
Z-ca Przewodniczącego odczytała uchwałę Nr XII/34/2018 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 4 września 2018 roku w sprawie pozytywnej opinii o 
przedłożonej przez Burmistrza Miasta i Gminy Radków informacji o przebiegu wykonania 
budżetu gminy Radków za I półrocze 2018 roku.  
 
 
Ad. 8 

 
Burmistrz - złożył sprawozdanie ze swoich prac w okresie międzysesyjnym za okres od 31 
sierpnia 2018 roku do 28 września 2018 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).  
   
Z-ca Przewodniczącego RM zapytała czy radni mają pytania do przedstawionego 
sprawozdania. 
Nikt z radnych nie miał pytań. 
 
Ad.9 
 
DRUK NR 1 o zmianie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Radków do 
porozumienia na rzecz realizacji projektu pn.: „Udostępnienie kulturowego i 
przyrodniczego dziedzictwa w dorzeczu Ścinawki” 
 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie opinii 
Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 12 radnych:  za - 12    przeciw - 0    wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 2 o zmianie uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej 
Gminy Radków  
 



Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie opinii 
Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 12 radnych:  za - 12    przeciw - 0    wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 3 w sprawie zmian w budżecie Gminy Radków na 2018 rok 
 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie opinii 
Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 12 radnych:  za - 12    przeciw - 0    wstrzymało się - 0. 

 
 
Ad. 10  
 
Nie było. 
 
Ad. 11 
 
Nie było. 
 
Ad. 12 
 
Burmistrz - poinformował, że w dniu dzisiejszym została podpisana umowę na dofinansowanie 
projektu „Rozwój e-usługi” w wysokości 550 tys. W ramach tego projektu zostanie 
przeprowadzona modernizacja sieci przesyłowej i elektrycznej w Urzędzie i budowa 
nowoczesnej serwerowni. Trwa realizacja projektu „Kurs na edukację” oraz otrzymano 
dofinansowanie w wysokości 1 560 000,00 zł na aktywizację zawodową mieszkańców Gminy 
Radków. Łączne dofinansowanie na te projekty wyniosą około 3 000 000,00 zł. Burmistrz 
poinformował, że w dniu 22 września br. odbył się zlot młodzieży w Wambierzycach w którym 
uczestniczyło około 2,5 tys. młodzieży. Zabrakło w tej uroczystości zorganizowanej grupy z 



parafii Gminy Radków. Poinformował również o goszczącej delegacji z Kościerzyny z którą 
został podpisany list intencyjny a w m-cu październiku zostanie przedstawiona uchwała w 
sprawie porozumienia o wzajemnej współpracy. Poinformował także o pobycie radnych RM w 
partnerskiej Gminie Pniewy.  
 
Ad. 13 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Z-ca Przewodniczącego RM zamknęła LXII sesję Rady 
Miejskiej w Radkowie. 
    
 
  Protokołowała:            Z-ca Przewodniczącego RM  

         w Radkowie  
 Lucyna Połowczuk                                             Czesława Jarzyńska 
 
 

 
 
 


